
Heerenveen, 15 januari 2024 (aangepast met de recente ontwikkelingen) 

 

Geachte leden van de gemeenteraad Heerenveen, 

Dit jaar mag ik exact 50 jaar burger en inwoner zijn van deze mooie gemeente. En 
die wens heb ik ook voor uw en mijn kinderen. Samen met alle inwoners van deze 
actieve groeigemeente hebben wij u de verantwoordelijk gegeven ‘onze’ gemeente 
met visie verder te ontwikkelen tot welzijn en welvaart van uw burgers. 

Daar hoort al decennia het omkijken naar onderdrukte wereldbewoners bij. Niet 
alleen omkijken, maar ook actief een plek geven aan onze medemens. Heerenveen 
kon en kan dat voor gastarbeiders of ontheemden uit andere landen. Integratie is 
veelal succesvol verlopen mede door arbeidsparticipatie of tijdelijk opvang in het 
toenmalige AZC. We zijn in staat als barmhartige Samaritaan op te treden. 
Heerenveen kan dat! 

De kleuterschool op de Akkers die ik 50 jaar geleden als jongste leerling mocht 
openen is inmiddels een moskee, hier is niets mis mee. Burgers van Heerenveen 
helpen persoonlijk of met middelen bij rampen in Turkije of Marokko. Regelmatig 
rijden inwoners van Heerenveen richting Oekraïne om hulpgoederen af te leveren. 
Ten tijde van de sluiting van het voormalige AZC werd aan mensen, in afwachting 
van een status, tijdelijk onderdak verleend. Ja, ook ik ben opgevoed met de taal van 
Kanaän. Alleen hielp de barmhartige Samaritaan er één, maar geen 450 of meer 
tegelijk! Met andere woorden, wij, als inwoners van de gemeente Heerenveen, 
vertegenwoordigd door u, moeten onszelf ook niet overschatten! Dit onwel zalige 
plan is gewoon te megalomaan! Minimaal 450 asielzoekers in Heerenveen-West 
(maar per wanneer Heerenveen-West? Vooralsnog De Fryske Marren) betekent wel 
een volledige sociale druk op onze gemeente Heerenveen en veel minder op De 
Fryske Marren. Per direct en in de verre toekomst.  

Het thema asiel is onder ons en zal op West-Europa blijven drukken. Met alle onrust 
in de wereld zal West-Europa een toevluchtsoord blijven voor ontheemden. Hoe 
eenvoudig zou dan de stap zijn om over 10 jaar het AZC Heerenveen-West uit te 
breiden als alle faciliteiten toch al aanwezig zijn. Tijdens de inspraakavond in 
Lemmer verteld de medewerker van COA dat een AZC ook voor dertig jaar kan 
blijven staan. Is vergroting van een AZC dan een irreële gedachte?    

Maar per direct druk op sociale voorzieningen, winkelcentra, onderwijs, zorg en 
politie. Op middellange termijn druk op huisvesting en een verantwoorde integratie.                    
Met instemming van dit plan kiest u tegelijk voor een enorme druk op de mentale 
lenigheid van de burgers van Heerenveen die nu al zo actief zijn.     

Bij een keuze voor de locatie Heerenveen-Noordoost (of elders in onze gemeente) 
kan een AZC met een kleiner aantal mensen, bestaande ontsluitingen en een redelijk 
ontwikkelde infrastructuur sneller worden gerealiseerd dan een AZC op de 



laaggelegen weidegrond zonder infrastructuur en verder gelegen voorzieningen. In 
ieder geval verder dan de door u gestelde maximale afstand van een kilometer. In de 
achterhoede van het huidige landelijke asielbeleid is er eerder behoefte aan een snel 
optreden van de gemeentes in Nederland dan te wachten op allerlei procedures en 
het juridische spel van bezwaren. 

De keuze voor een kleinschalige locatie binnen onze huidige gemeente is tegelijk de 
keuze om de toekomstige woonwijk Heerenveen-West met visie en beleid te 
ontwikkelen voor alle inwoners en toekomstige inwoners van de gemeente 
Heerenveen. We weten al dertig jaar dat op deze plek gebouwd gaat worden. Maar 
bouw dan ook een woonwijk voor uw inwoners. Er is een grote behoefte aan 
betaalbare woningen voor onze jeugd en doorstromers. Maak hiervoor de ruimte, 
tegelijk met de faciliteiten voor onderwijs, sport en cultuur in deze nieuwe woonwijk. 
Bovendien zal de toekomstige integratie van de bewoners van een AZC, net zoals in 
het verleden, ook beter verlopen bij een evenwichtig woningaanbod in de gemeente 
Heerenveen.  

Gemeenteraad van Heerenveen en ik benadruk het nog eens, gekozen door de 
huidige inwoners van uw gemeente. U heeft nu de kans om met visie en beleid een 
mooie woonwijk Heerenveen-West voor uw gemeente te ontwikkelingen voor de 
huidige en toekomstige bewoners van uw gemeente. Verkwansel deze kans niet 
door op deze ontwikkeling nu al het stempel ‘Eritrea aan de Engelenvaart’ te plakken. 
Daarnaast kunt u met de keuze voor een bescheiden AZC in Heerenveen of elders in 
onze gemeente sneller en verantwoord bijdragen aan het omzien naar onze 
medemens. 

Blijf in dit proces zelf aan de bal en laat u niet verleiden tot opportunisme. Dit gaat 
niet om een politieke handigheid om een grenscorrectie sneller voor elkaar te krijgen 
en een mooie krul op het rapport van B&W van beide gemeentes, maar dit gaat over 
de toekomst van uw en mijn kinderen in deze mooie gemeente.  

Ik wens u veel wijsheid met het maken van de juiste keuze! 

 

Tom Paul Boersma 

Zwette 116 

8446 ML  Heerenveen 

 

 

 

     

     



    

 

   

 

 


